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Sant Antoni i Sant Mori de Llefià
han organitzat enguany per pri-
mera vegada actes conjunts en el
marc de les seves respectives fes-
tes majors. Concretament, els
organitzadors van fer un pregó
comú, celebrat el 29 de maig, i un
torneig de bàsquet 3x3 a la plaça
de les Brigades Internacionals,
que es va dur a terme el 4 de juny.
A banda, el disseny de la portada
dels dos programes de festes
també era compartit. 

Lluny de ser anecdòtic, la Co-
missió de Cultura de Llefià -inte-
grada per veïns i entitats- vol que
aquest camí conjunt que ara s’ha
iniciat serveixi de punt de partida
per replantejar el model de festes

majors vigent a tot el  districte i or-
ganitzar-ne una de conjunta.

GENERAR COHESIÓ
Lògicament la unió d’esforços
suposaria un estalvi de recur-
sos. “Es tractaria d’elaborar con-
juntament actes com els àpats po-
pulars, però sense perdre pel
camí actes simbòlics de cada ba-
rri, com el nostre correfoc”, con-
sidera el president de l’Associació
de Veïns (AVV) de Sant Antoni,
Toni Flores. 

Ara bé, més enllà d’un objec-
tiu pragmàtic, la unió de les fes-
tes persegueix una meta més
ambiciosa, com és generar cohe-
sió al districte. “Les festes popu-
lars tenen una gran part lúdica,
però també fomenten la partici-
pació dels veïns”, assenyala Flo-
res. En aquest sentit, el president
de l’AVV de Sant Antoni consi-

dera positiu que els diferents ba-
rris cooperin en l’organització
d’una festa comuna. Una opinió
que comparteix el president de
l’AVV de Sant Joan-Gran Sol,
Jordi Mesas. “Les festes generen
unió i nosaltres ho necessitem”.
Mesas, de fet, és partidari d’am-
pliar la cohesió a altres àmbits,
més enllà del festiu, per fer un
front comú a l’hora de reivindicar
les necessitats del districte, com
per exemple l’eliminació de les
barreres arquitectòniques. 

Un objectiu, el de la unitat, que
no és gens fàcil. En primer lloc, tal
com assenyala Rubén García, in-
tegrant de la junta de l’AVV de
Sant Mori, el primer obstacle és
canviar el funcionament que les
entitats veïnals tenen des de fa
temps. “Necessitarem l’ajuda dels
veïns i de l’Ajuntament”, avisa
Garcia, que considera vital sumar

esforços entre les associacions
de veïns. “Som entitats que volem
recollir i fer d’altaveu dels pro-
blemes de la gent. Per tant, hem
de ser conscients de les necessitats
de tothom”, diu.

D’altra banda, Flores assen-
yala un altre obstacle en el camí
que volen recórrer les associacions
i la Comissió de Cultura. “Durant
molts anys, a la ciutat hi ha hagut
una intencionalitat política de
dividir els veïns i això crea des-
gast”, assegura. “Per generar co-
hesió cal que l’administració no
creï mala maror”, afegeix.

Tot i la voluntat de tirar en-
davant amb la unió de les festes,
encara queden molts aspectes
per concretar. Per exemple, les da-
tes en què se celebraria la festa
major unificada. I és que en-
guany Sant Mori ha organitzat les
seves festes el 28 i 29 de maig,

Sant Antoni les va iniciar el 3 de
juny i les acabarà el dia 13 i  Sant
Joan-Gran Sol les celebrarà del 17
al 24. 

FESTA DE CIUTAT
Paral·lelament a la creació d‘una
festa unificada, Sant Joan-Gran
Sol també viurà enguany un can-
vi de model en les seves festes.
Amb la substitució de la tradi-
cional “suelta de vaquillas” pels
concerts de Miguel Poveda, Sabor
de Gràcia i Las Migas al Parc de
Gran Sol, l’Ajuntament vol con-
vertir la celebració en una festa de
ciutat, amb un programa d’actes
que el mateix Mesas qualifica
d’”ambiciós”. 

D’altra banda el president de
l’associació de veïns confia que els
canvis generin acceptació i es pu-
gui donar continuïtat al nou mo-
del impulsat a partir d’enguany.

Festes per a la cohesió
El correfoc de Sant Antoni (esquerra) i els concerts a l’auditori de Gran Sol (dreta) podrien compartir programa de festes. Fotos. Arxiu

Andreu Merino
LLEFIÀ

» Els barris de Llefià treballen en la creació d’una Festa Major conjunta que generi unió veïnal
» Sant Antoni i Sant Mori han estat els primers a organitzar actes plegats en el seu programa festiu
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Les eleccions espanyoles del passat 20 de
desembre no van ser dolentes per a l’in-
dependentisme, però tampoc es pot dir
que fossin bones. ERC, amb nou diputats,
i CDC –sota la marca Democràcia i Lli-
bertat–, amb vuit diputats, van veure com
la formació més votada va ser En Comú
Podem, que va aconseguir 12 represen-
tants al Congrés. Ara, la manca d’acord
entre els principals partits espanyols per
formar govern dóna una nova oportuni-
tat a l’independentisme per mobilitzar els
seus votants el pròxim 26 de juny.

ERC i CDC, que aquesta vegada no es
presenta en coalició, tornen a apostar pels
mateixos candidats. Els republicans ho
fan per la dupla Gabriel Rufián-Joan Tar-
dà, amb Rufián com a número 1, mentre
que la candidatura convergent l’encap-
çalarà Francesc Homs, que va derrotar en
unes eleccions primàries Sílvia Requena.
Les dues formacions hauran de compe-
tir entre elles per atraure el vot indepen-
dentista, però al mateix temps hauran
d’intentar retallar la distància que els va
separar el 20D de la candidatura d’En
Comú Podem liderada per Xavier Do-
mènech, el qual torna a afrontar el rep-

te al capdavant de la formació que im-
pulsa Ada Colau.

“Sortim a guanyar. Nosaltres sí que po-
dem, tenim les majories socials per fer-ho”,
va declarar fa uns dies Rufián en una en-
trevista a l’Ara. Durant aquesta entrevis-
ta, el republicà també va assegurar que “vo-
tar Podem a Catalunya és rendir-se, és de-
manar permís”. D’altra banda, el candidat
convergent, Francesc Homs, va assegurar
en un acte de suport als imputats del 9N
que “el 26J hem de tornar a les urnes per
defensar Catalunya”.

BATET PER CHACÓN
L’única cara nova per al 26J és la socialis-
ta Meritxell Batet, que substitueix Carme
Chacón al capdavant de la llista del PSC
després que aquesta última renunciés a fi-
nals d’abril a repetir com a candidata dels
socialistes catalans. Batet té el repte de mi-
llorar els vuit diputats socialistes de les da-
rreres eleccions. Tot i que ja eren uns re-
sultats dolents per al PSC, les enquestes
tampoc són ara gaire prometedores.

Per últim, Ciutadans, amb Juan Carlos
Girauta repetint com a candidat, voldrà mi-
llorar els 5 diputats aconseguits, que van
suposar una decepció després que les en-
questes prèvies els van situar amb opcions
de victòria; mentre que el PP de Jorge Fer-
nández Díaz té totalment assumit que la
seva batalla no passa per Catalunya.

» Les noves eleccions espanyoles permetran al sobiranisme intentar mobilitzar més els seus votants 
» Els dos partits independentistes repeteixen candidats: Gabriel Rufián (ERC) i Francesc Homs (CDC)

Albert Ribas
BARCELONÈS NORD

26J: una nova oportunitat

RENÚNCIA4El 20D va tenir una absència
entre les formacions polítiques catalanes,
la CUP. Ara a aquesta llista cal afegir-hi
Unió, que va anunciar a mitjans d’abril que
no repetiria. 

Els democristians, després de no acon-
seguir cap diputat en els darrers comicis,
en els quals van presentar Josep Antoni Du-
ran i Lleida com a candidat, han decidit no
tornar-ho a intentar. “No podem articular
una proposta electoral a curt termini. No
ha estat una decisió fàcil. L'hem pres amb
el cap”, va explicar Ramon Espadaler. Tot
i això, Espadaler va dir que la seva forma-
ció té futur perquè representa l’espai del “ca-
talanisme centrat”. Un espai que el líder
d’Unió veu orfe, motiu pel qual el partit ha
recomanat a la militància que voti en

blanc perquè, segons Espadaler, “cap par-
tit recull els nostres plantejaments”. 

D’altra banda, els motius de la CUP per
no presentar-se són coneguts. La forma-
ció de l’esquerra independentista, tal com
va explicar abans del 20D en el seu Con-
sell Polític celebrat a Perpinyà, considera
que “no té sentit presentar-s’hi”. “No ens
presentem a unes eleccions a les quals no
ens sentim interpel·lats a fer-ho. El Par-
lament espanyol no és un marc d’oportu-
nitat per a la consecució de la indepen-
dència”, van afirmar els cupaires el mes de
novembre a Perpinyà.

En aquesta ocasió, caldrà veure si algun
membre de la CUP, tal com va fer l’exdi-
putat Quim Arrufat, recomana el vot per
En Comú Podem o no.  

La CUP i Unió, absents
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Actualitat a la xarxa

#AliDEP

@KasperJuul_0: RIP Muhammad Ali. Un
dels més grans esportistes de tots els
temps. Gran exemple de l'esportista com-
promès, a diferència dels robots d'avui.

4Canvi climàtic al PPC
per David Rabadà

Durant aquest abril de 2016 la
diputada del PPC Marisa Xan-
dri va utilitzar un article meu
publicat al diari e-Notícies per
tal de negar el canvi climàtic al
Parlament de Catalunya. Just
avui, i remenant Internet,  m'he
adonat de l'ús del meu article
per part del PPC. 

He de dir al respecte que el
meu article no nega l'acció hu-
mana en l'escalfament global,
només critica l'exageració que
alguns mitjans i científics n'han
fet al respecte. Prego, doncs,
que la política no faci cap ús
partidista de les discussions

entre científics. I una disculpa
per part del PPC no estaria
malament. 

El senyor Albiol potser
està molt avesat a fer crítiques
incendiàries, i potser els del
seu partit també, però en
ciència valorem els fets per
veure'ls clars, els contrastem
per saber si són reals i final-
ment proposem la interpre-
tació més lògica, que no sem-
pre acaba sent la més veraç.
És a dir, que el marge d'error
sempre volteja les hipòtesis
científiques. Que tal si fan el
mateix alguns polítics?

Un diari participatiu

#LoRiuÉsVida

@AdaColau: Perquè l'aigua és un bé
comú que hem de protegir, avui a
Barcelona érem una gran #Riuada5J.
#LoRiuÉsVida.

#LaPrimeraDona

@el_pais: Por primera vez, una mujer
ha logrado asegurarse la nominación
como candidata a la Presidencia de los
Estados Unidos.

Un diari plural

Hi ha qui, amb freqüència, uti-
litza la frase “no es mossega la mà
de qui et dóna de menjar”. Se su-
posa que la gent diu això per re-
cordar que alguns prioritzen de-
fensar uns determinats interes-
sos, aprovant i aplicant lleis i nor-
mes que permeten mantenir un
modus vivendi a un petit col·lec-
tiu, sense tenir en compte els in-
teressos de la majoria social.

Evidentment, els que tenen la
facultat de legislar en una de-
mocràcia són el Parlament i el
govern. I el govern s’aconsegueix
si s’obté el suport de la majoria
dels diputats del Parlament.

No cal insistir en la impor-
tància dels processos electorals
i les despeses milionàries que
suposen per als partits majori-
taris o sistèmics. Un dels pro-
blemes més greus que tenen
els grans partits que aspiren a
governar és la manca de recur-
sos per afrontar qualsevol pro-
cés electoral. És normal que,
després d’unes eleccions, es
parli del deute d’alguns partits
i es facin públiques les dificultats
que tenen per reintegrar els
crèdits aconseguits.

En un informe del Tribunal
de Comptes sobre la situació
economicofinancera dels par-
tits polítics, aquest organisme as-
senyalava la seva preocupació
“pel nivell d’endeutament dels
partits amb representació par-
lamentària”. Textualment deia:
“Considerant l’especial relle-
vància de l’endeutament amb
entitats de crèdit com a font
principal del finançament de les
campanyes electorals...”. 

Però ara no parlarem del
deute milionari que tenen amb

els bancs els grans partits espa-
nyols i catalans i altres organit-
zacions polítiques, deute que
ningú explica com es paga. De fet
són molts els que parlen de la ge-
nerositat i complicitat dels po-
ders financers amb els grans
partits que, a canvi, no qüestio-
nen aquest modus vivendi i man-
tenen un sistema injust que per-
met que s’incrementin les desi-
gualtats entre uns pocs que ho te-
nen tot i la majoria dels ciutadans
que estan al llindar de la pobre-
sa extrema.

L’enquesta sobre les condi-
cions de vida dels espanyols

(ECV) de l’any 2015 assenyala
que el percentatge de població en
risc de pobresa es va situar en el
22,1% l’any 2014. De fet, en el
moment de realitzar l’enquesta,
l’informe assenyala que el 13,7%
de les llars espanyoles manifes-
taven que arribaven a final de
mes amb moltes dificultats.

Dimarts dia 31 de maig, la
PAH va presentar una moció al
Ple de l’Ajuntament de Badalo-
na en defensa de la Llei 24/2015
de mesures urgents per afrontar
l’emergència en l’àmbit de l’ha-
bitatge i la pobresa energètica,
aprovada pel Parlament de Ca-

talunya. El mateix dimarts, el Tri-
bunal Constitucional va sus-
pendre part de la llei admetent el
recurs del govern en funcions del
Partit Popular.

Aquesta llei retallava els pri-
vilegis de la banca perquè no els
permetia executar els desnona-
ments. A més, els obligava a fer
contractes de lloguer social a les
famílies i donava eines a les ad-
ministracions per aconseguir la
cessió obligatòria dels centenars
de milers de pisos buits que acu-
mula la banca, pisos que no es-
tan complint amb la seva funció
social i residencial.

El més curiós és que conti-
nuen vigents els articles que fan
referència a l’obligació que tenen
les administracions -local i au-
tonòmica- a reallotjar adequa-
dament totes les persones des-
nonades pels bancs i, també, a
ajudar a pagar el lloguer a qui
està en risc d’exclusió social. Per
això, la PAH ja ha denunciat que
la Generalitat no està responent
a la suspensió d’aquesta llei ni
aplica les mesures vigents des-
prés de la impugnació. 

Després de tot això, algú
dubta al servei de qui estan els
partits sistèmics?

Recordeu el que passava en
una colònia de gats i ratolins? Els
ratolins, quan hi havia eleccions,
sempre votaven els gats i...

Nosaltres som els ratolins. El
pròxim dia 26 de juny votarem
els gats?

Hem de resignar-nos a con-
tinuar vivint sota la dialèctica dels
mercats?

Sense cap dubte hem de vo-
tar els ratolins, són més i són dels
nostres. Units podem.

El Tribunal de

Comptes ja va alertar

sobre el nivell

d’endeutament 

dels grans partits

per Pedro Jesús Fernández   

4Al servei de la banca
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Un diari obert

Bismilahi r'ahmani r'ahim. 30 d'octubre
de 1974. Kinshasa. Un jove (i invicte)
George Foreman ha estat apallissant Mu-
hammad Ali (32 anys) durant 5 assalts
seguits. És aberrant. Us recomano res-
catar el vídeo de YouTube. Són 5 assalts
terribles. Sembla impossible que Ali
s'aguanti dret. I no només s'aguanta dret.
Salta, gira, balla! Quan el sisè assalt s'es-
tà acabant, Ali engega. Foreman està tan
cansat de colpejar sense èxit que es fon
sobre el quadrilàter.Desapareix com un
ninot. Dos assalts més tard Muhammad
Ali tomba el gran (i jove) Foreman, que
queda doblegat als seus peus.

Aquesta és la fotografia precisa de la
vida de l'atleta més admirable que he
vist mai. Sempre amb tot en contra.
Sempre lluitant contra el políticament
correcte. Sempre guanyant al final.
Perquè, encara que no ho sabéssim
abans, ell ja tenia raó quan la seva raó
no era "correcta". Bob Arum, el pro-
motor de boxa més gran del món i ex-
agent de Muhammad Ali, explica que el
boxador li va ensenyar com ser fidel als
teus principis. És igual qui facis enfadar.
No et traeixis a tu mateix.

Ali va plantar-se contra la guerra del
Vietnam. Es va declarar objector de
consciència i va dir allò de "El Vietcong
no m'ha fet res. Cap vietnamita m'ha dit

mai negrata". Això va provocar que li re-
tiressin la llicència, el cinturó de campió
i que el 90% dels americans engegues-
sin una campanya delirant de despres-
tigi i insults cap a ell. Li va ser igual. Anys
després tothom va entendre quanta raó
tenia aquell negre. Contra la dreta na-
cionalista va fer el mateix que faria con-
tra Foreman. Aguantar. Ser fidel a ell ma-
teix. I esperar la victòria.

Muhammad Ali va lluitar sempre
contra un món que el detestava. Va
lluitar sempre contra una cultura que in-
tentava devorar-lo i anorrear la seva iden-
titat. Però mai no va cedir.

En una formidable entrevista a la
BBC explica una anècdota que resu-
meix la seva actitud vital (i el país on
va créixer). Després de guanyar la
medalla d'or als Jocs Olímpics el 1960,
va tornar a la seva ciutat natal (orgu-
llós i feliç) i va baixar al centre a dinar.
La cambrera li va dir "no servim els ne-
gres". Seguint l'impuls que va marcar
la seva vida, Muhammad Ali va con-
testar: "No vull que em serviu un ne-
gre, vull un bistec". Avui no només ser-
veixen els negres sinó que en tenen un
a la Casa Blanca.

Muhammad Ali va lluitar sempre.
Val la pena recordar que sempre hi ha
un vuitè assalt.

4Visca Muhammad Ali
per @orioljara

4Informació, coneixement i saber
per Jordi Lleal 

Massa vegades donem per certa una in-
formació que més tard es dóna per in-
correcta o falsa. Aquests darrers dies,
va córrer per la xarxa un article que s’a-
tribuïa a Lluís Llach i que més tard es
va aclarir que no era seu. Amb la in-
formació de la xarxa, com hem de pas-
sar pel sedàs tot el que ens arriba de for-
ma continuada i abassegadora com
un tsunami? La informació, respecte al
coneixement, pot ser com els arbres que
no et deixen veure el bosc: s’ha d’or-
denar, raonar, distingir i analitzar
abans de donar-la per certa. No sempre
l’equació a més informació més conei-
xement és certa, perquè amb informa-
ció esbiaixada ens podem fer un bon
embolic. 

Anem a pams. Amb una bona in-
formació podrem adquirir un coneixe-
ment correcte i amb aquest arribar a co-

nèixer en profunditat un tema, que és
el saber. En mans de qui està la infor-
mació? Qui té prou mitjans per, a tra-
vés de la propaganda moltes vegades
encoberta, fer-nos o intentar fer-nos
combregar amb rodes de molí? Qui
comprova i controla la veracitat de les
notícies i propaganda de productes de
tot tipus amb la que ens bombardegen
cada dia? No siguem ingenus, en l’ac-
tualitat les corporacions multinacionals
són les que tenen prou diners, i per tant
mitjans, per poder conformar un en-
tramat que defensi els seus interessos
econòmics particulars. Així estem, i
hem de ser molt curosos en saber es-
collir les nostres fonts d’informació. Per
sort estan apareixent a la xarxa diaris,
anomenats digitals, compromesos amb
la veracitat i l’objectivitat de les seves
notícies, i és d’agrair.

#RamadanMubarak

@joseptellez: Per als milers de musulmans
i musulmanes que hi ha a Badalona: 
Ramadan Mubarak. Per una ciutat de
tothom i per a tothom.

#ProcésConstituent

@xavichica: "Tan catalana és Santa
Coloma com Solsona o Vic. Això no s'ha
d'oblidar en el procés constituent", diu
Jaume Asens.

#OperacióTeloners

@xordiet: Un helicòpter dels Mossos
porta tot el matí clavat sobrevolant el
barri de la Mina. Em temo que tornarem
a sortir al TN avui.

Opinió en 140 caràcters
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L’Ajuntament posarà en mans
dels veïns 14 milions d’euros per-
què la ciutadania decideixi en què
els vol invertir, en el marc del Pla
d’Actuació Municipal (PAM) i del
pressupost d’inversions. El pres-
supost és de 49 milions d’euros,
dels quals 18 es destinaran al Pla
Recupera, centrat en la millora  de
l’espai públic de la ciutat. D’altra
banda, la segona fase està dotada
amb 31,5 milions, dels quals 14
s’invertiran en allò que decideixin
els veïns, mentre que encara no
s‘ha especificat a què es destina-
ran la resta.

El destí de les inversions va es-
tretament lligat als objectius del
PAM, que exerceix de full de ruta
per al govern durant el mandat.
En aquest sentit, el consistori ja ha
avançat que alguns dels principals

eixos del pla són els drets socials
o la participació.

MÉS DINERS
La quantitat destinada al procés
participatiu representa un pas
endavant en relació als diners
posats a disposició de la ciutada-
nia durant l’elaboració dels pres-
supostos ordinaris, tot just mig mi-
lió d’euros.. 

Ara, els veïns podran escollir
entre els projectes que l’Ajunta-
ment proposa al web participa.ba-
dalona.cat o proposar-ne de nous
fins al 29 de juny. Després, fins al

13 de juliol se celebraran sis au-
diències públiques -una per dis-
tricte- en què els veïns podran
aprovar, modificar o descartar
les propostes. Més tard, els tècnics
municipals les hauran de validar
i finalment a l’octubre tots els
veïns més grans de 16 anys podran
votar la llista definitiva de pro-
postes d’inversió.

Serà aleshores quan es podrà
veure si la participació ha estat su-
perior a la registrada durant el pro-
cés del pressupost ordinari, en el
qual hi va prendre part un 2% de
la ciutadania.

Sabater, Lladó i Téllez van presentar dimarts el procés participatiu. Foto: Ajuntament

Els veïns decidiran com s’han
d’invertir 14 milions a la ciutat

» El consistori engega un procés participatiu en el marc 
del pressupost d’inversions i del Pla d’Actuació Municipal

Orient i Santa Madrona, 
junts contra el “botellón”

CASAGEMES4Els veïns del carrer
Orient i del carrer Santa Madro-
na -ubicats al barri de Casagemes-
es plantegen fer front comú con-
tra els perjudicis que, segons as-
seguren, pateixen els caps de set-
mana a causa del botellón.

Els dos carrers formen part del
trajecte que molts clients de Titus
Carpa o Sarau recorren fins a
arribar a les discoteques i els veïns
denuncien consum d’alcohol al ca-
rrer, la qual cosa provoca sorolls,
brutícia i comportaments incí-
vics com el trencament de retro-
visors. Precisament, la Plataforma
de Veïns del Carrer Orient asse-
gura que divendres passat diver-
ses persones van trencar quinze re-
trovisors i anuncia possibles mo-
bilitzacions de rebuig a incidents
com aquest. “Volem compartir el
problema amb la resta de la ciu-
tat perquè és de tots”, explica el seu
portaveu, Joan Ramírez.  Per co-
mençar, podrien col·locar llen-
çols amb missatges reivindica-
tius als balcons. Una iniciativa a la
qual s’hi podrien sumar veïns del
carrer Santa Madrona. “Moltes

persones s’asseuen a beure i cridar
als bancs del carrer mentre no-
saltres dormim”, assegura Fran-
cesc Andreu, veí del carrer que va-
lora la possibilitat d’impulsar una
plataforma que s’uneixi a les rei-
vindicacions dels veïns d’Orient. 

PATRULLES MIXTES
Per la seva banda, fonts municipals
confirmen que es mantindran les
patrulles mixtes de Guàrdia Ur-
bana i Mossos que ja van establir-
se a la zona el passat cap de set-
mana. El consistori, però, també
vol treballar la problemàtica des de
l’àrea de Convivència per elaborar
campanyes de civisme, al mateix
temps que descarta endurir les
sancions per consum d’alcohol.

En aquest sentit, els veïns
d’Orient reconeixen que la pre-
sència de les patrulles mixtes
ha reduït en part els efectes ne-
gatius del botellón al barri. Ara
bé, Ramírez avisa que el proble-
ma persisteix. “La raó de fons és
l’alcoholisme juvenil i demanem
a l’Ajuntament un estudi pro-
fund”, conclou.

Sabater vol despolititzar 
el cos de la Guàrdia Urbana

SEGURETAT4Evitar que el fun-
cionament de la Guàrdia Urbana
depengui dels canvis polítics a la
ciutat i aconseguir que el cos no
sigui instrumentalitzat per cap go-
vern municipal. Aquests són dos
dels principals objectius que, se-
gons l’alcaldessa, Dolors Sabater,
es volen aconseguir amb el can-
vi de model de policia local que el
seu executiu està impulsant.

Durant la celebració del Dia de
la Guàrdia Urbana, divendres
passat, la batllessa va insistir en la
necessitat de canviar el funcio-
nament del cos. Entre altres qües-

tions, Sabater va defensar una
presència més alta d’agents al
carrer, però sobretot una orga-
nització per districtes. Això faci-
litaria, segons l’Ajuntament, es-
tablir més coneixences i rela-
cions amb els actors de cada ba-
rri. “Fem una aposta ferma i sen-
se marxa enrere per la imple-
mentació d’aquest nou model”, va
assegurar Sabater.

Per la seva banda, el superin-
tendent en cap de la Guàrdia Ur-
bana, Conrad Fernández, va de-
fensar que el nou model facilita-
ria “donar respostes eficients”.

Mor un motorista de 31 anys
al carrer Ramon Llull

TRÀNSIT4Un motorista de 31
anys va morir dijous passat a
causa d’un accident de trànsit al
carrer Ramon Llull.

Segons va informar la Guàr-
dia Urbana, la víctima es troba-
va aturada en un semàfor quan
un turisme conduït per un home
de 76 anys el va envestir per da-
rrere. A banda, el cotxe també va
xocar contra un autobús que es-
tava aturat al mateix semàfor
que la moto.

Després de l’accident, dues do-
tacions dels Bombers, vehicles sa-
nitaris del Servei d’Emergències
Mèdiques i dotacions de la Guàr-
dia Urbana es van desplaçar al lloc
dels fets. El motorista va ser tras-
lladat d’urgència a l’Hospital ger-
mans Trias i Pujol, però no es va
poder fer res per salvar-li la vida.

Amb aquesta, ja són quatre les
morts per accident de trànsit que
aquest any han tingut lloc als ca-
rrers de Badalona.

Infància | Taula local
L’Ajuntament ja ha presentat el projecte de la Taula local de la infància i l’adolescència

de Badalona. L’objectiu d’aquesta estructura de treball és millorar l’actuació i les respos-
tes del conjunt d’actors implicats a la ciutat en l’àmbit de l’atenció a aquests col·lectius.

Totes les entitats o serveis que s’hi vulguin adherir, ho poden fer fins al 15 de juliol.
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Els teatres abaixen el teló amb
un augment d’espectadors

CULTURA4Els teatres de Bada-
lona han tancat la temporada
2015-2016 amb bones notícies. I
és que el Zorrilla, el Principal i el
Blas Infante han registrat una
assistència de més de 9.000 es-
pectadors durant tot el curs, la
qual cosa significa un 5% més que
la xifra registrada durant la tem-
porada 2014-2015.

D’altra banda, els teatres han
acollit 28 funcions d’espectacles
professionals, l’ocupació mitjana
de les sales ha estat superior al
80% i en onze ocasions les entra-
des s’han exhaurit. La temporada
va començar amb la representa-
ció de l’espectacle infantil Patatu,
ha acabat amb l’obra Atchúus i en-

tremig s’han programat muntat-
ges com Una giornata partico-
lare, Don Joan o Conillet, a ban-
da del Festival Internacional de
Màgia, el Blues i Ritmes 2016 o el
concert de Miguel Poveda.

TEATRE ACCESSIBLE
Aquesta temporada també ha es-
tat la primera en què els teatres
s’han adherit a Apropa Cultura, un
projecte de diversos equipaments
culturals de Catalunya que pretén
facilitar l’accés a la cultura de les
persones en risc d’exclusió social.

En el cas de Badalona, més de
100 persones en aquesta situació
han assistit a espectacles dels te-
atres públics de la ciutat.

La comunitat musulmana
inicia el mes del Ramadà 

RELIGIÓ4Dilluns els musul-
mans residents a Badalona van
començar el Ramadà, el mes
sagrat durant el qual els creients
fan dejuni diari des que surt el
sol fins que es pon.

Enguany, les sis comunitats
musulmanes actives a la ciutat
duran a terme l’at-tarawih, l’o-
ració nocturna del Ramadà, a di-
versos equipaments municipals,
després que els representants de

les comunitats i l’Ajuntament ha-
gin arribat a un acord. “Les en-
titats musulmanes tenen dret a
fer ús d'un equipament públic de
manera temporal segons avala la
legislació vigent”, explica el con-
sistori a través d’un comunicat.

D’altra banda, la comunitat
musulmana vol que tots els veïns
que ho desitgin participin de
l’Iftar, l’àpat diari amb què es
trenca el dejuni.

L’institut Pau Casals, al barri
de Lloreda, obrirà un nou grup
el curs que ve per a 21 alumnes
de 1r d’ESO que durant el procés
de preinscripció s’havien quedat
sense plaça al centre i tampoc te-
nien lloc a l’institut Ventura
Gassol. Diverses famílies afec-
tades han rebut la notificació de
l’obertura d’aquest grup per part
del departament d’Ensenyament
però la Generalitat encara no
s’ha pronunciat oficialment.

La creació d’un nou grup al
Pau Casals satisfaria la deman-
da de la Federació d’Associacions
de Mares i Pares (Fampas), que
exigia la creació de més places
en un dels dos instituts, tot i que
algunes de les famílies eren més
partidàries d’ubicar-les al Ven-
tura Gassol. De fet, Fampas ja
havia demanat a Ensenyament
que oferís més places al distric-
te abans del període de preins-
cripció per al curs que ve i, a més,
la comissió de garanties d’ad-
missió -formada per l’Ajunta-
ment, la Generalitat, sindicats i
famílies- també havia sol·licitat
amb anterioritat la creació d’u-

na línia extra. Ara bé, la Gene-
ralitat no ha donat resposta fins
ara. Així doncs, sembla que la
pressió de la comunitat educa-
tiva ha fet efecte, especialment
després de la mobilització que di-
verses famílies van protagonitzar
el 23 de maig a Montigalà.

INCÒGNITES
Lògicament, Fampas valora po-
sitivament la intenció d’Ensen-
yament d’obrir un nou grup al
Pau Casals i el seu president, Da-
vid Guerrero, posa l’accent en la
victòria que representa per a

l’educació de proximitat. “Hi
havia 21 famílies a les quals s’o-
feria plaça a un institut que està
lluny del seu lloc de residència”,
assenyala fent referència a l’ins-
titut La Pineda.

Tot i això, Guerrero reclama
buscar solucions estructurals al
dèficit de places de secundària al
districte 2. “El curs que ve ens
trobarem amb la mateixa situa-
ció”, assegura. En aquest sentit,
el president de Fampas consi-
dera necessari mantenir l’oferta
incloent aquest nou grup per
tal de poder satisfer la demanda.

Una imatge d’arxiu de l’institut Pau Casals. Foto: Google Maps

Nou grup a l’institut Pau Casals
per atendre la demanda
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Potenciar el Servei de Mediació per
evitar judicialitzar conflictes que es
podrien solucionar amb el diàleg.
Aquesta va ser una de les peticions
que l’alcaldessa de Badalona, Dolors
Sabater, va fer al conseller de Justí-
cia, Carles Mundó, en la reunió que
van mantenir fa dies a la ciutat per
analitzar les mancances i prioritats
de Badalona en aquesta matèria.
Principalment, el gran repte és des-
congestionar el col·lapse existent a
les dependències judicials de la
ciutat i, en aquest sentit, el Servei de
Mediació és una eina que pot afa-
vorir-ho. El departament de Justícia
comparteix el diagnòstic i per això
destinarà esforços a potenciar la
mediació a la ciutat.

Però què és exactament la me-
diació? El cert és que, segurament
per desconeixement, aquest siste-
ma de resolució de conflictes és poc
utilitzat a la ciutat. No obstant això,
és una opció que presenta molts
avantatges i que sovint permet arri-
bar a una solució sense passar pels
jutjats. Concretament, la mediació

és un mètode voluntari i pacífic
que serveix per resoldre conflictes
mitjançant la intervenció d’una ter-
cera persona formada i amb titula-
ció universitària, la mediadora, que
ajuda les parts a trobar la millor so-
lució en qualsevol mena de dispu-
ta. Una alternativa per resoldre con-
flictes en l’àmbit familiar i veïnal, per
exemple, però que també es pot
emprar en un litigi entre empreses.

Per recórrer a la mediació es
pot contactar directament amb el
Centre de Mediació (centremedia-
cio.dj@gencat.cat) o amb qualsevol
dels serveis d’informació i d’orientació
mediadora amb els quals s’han sig-
nat convenis de col·laboració. Poden
sol·licitar-la les persones que tenen
capacitat i un interès legítim per dis-
posar de l’objecte de la mediació, fins
i tot els menors d’edat, si tenen
prou coneixement.

Amb aquest mètode s’evita la di-
latació que sol haver-hi en els pro-
cessos judicials i també s’aconse-
gueix reduir la gravetat del conflic-
te, gràcies al mediador, que fomen-
ta un espai de diàleg, escolta les dues
parts i les ajuda a trobar, per elles ma-
teixes, una solució sense imposar res
a ningú. Unes raons que fan que la
mediació sigui una de les eines prin-

cipals en la resolució de conflictes
arreu d’Europa i els Estats Units. 

NOU JUTJAT DE FAMÍLIA
Tot i això, alguns conflictes només es
poden resoldre per la via judicial. És
per això que l’impuls de la mediació
no ha estat l’única mesura que ha
pres el Govern per millorar la justícia
a Badalona. De fet, el conseller Mun-
dó va anunciar durant  la seva visita
a la ciutat l’obertura temporal d’un
nou jutjat de família a partir de l’1 de
juliol. “El Govern és sensible a les de-
mandes i necessitats de Badalona”, va
afirmar Mundó. El nou jutjat estarà
ubicat de manera provisional al ca-
rrer Prim, 40, a 10 minuts de l’únic jut-
jat de primera instància especialitzat
en família que hi ha ara a Badalona,
a Francesc Layret. L’establiment d’a-
quest nou espai es farà a l’espera de
la creació definitiva del vuitè jutjat de
primera instància de Badalona, el qual
depèn d’un Ministeri de Justícia que,
segons la Generalitat, al·lega “estar en
funcions” per no dur-lo a terme. 

Contràriament, i en la línia de mi-
llorar el servei de justícia a Badalona,
el Govern català ha invertit 2,7 milions
a adequar les instal·lacions dels jutjats,
unes actuacions que ja han arrencat
i que s’allargaran fins a finals d’any. 

Resol conflictes sense anar al jutjat 
» La mediació permet als ciutadans solucionar litigis sense haver d’iniciar un procés judicial

» La Generalitat impulsarà aquesta eina a Badalona per millorar el funcionament dels tribunals
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Tot i que a Badalona encara és poc coneguda, la mediació és cada vegada més important en el conjunt del país. Foto: Arxiu / Infografia: Línia

ORIENTACIÓ4Per altra banda,
la ciutat de Badalona gaudeix des de
principis del mes de maig d’un Ser-
vei d’Orientació Jurídica (SOJ) pro-
pi, situat en un nou espai habilitat a
l’edifici dels jutjats del carrer Prim, 40.
Fins ara, els badalonins havien d’a-
dreçar-se al que la ciutat compartia
amb la veïna Santa Coloma en
aquest municipi. 

La secretària de Relacions amb
l’Administració de Justícia, Patrícia
Gomà, destaca que, amb la nova ofi-
cina, l’assessorament jurídic està
més “a l’abast de tothom”, per tal de
“garantir que en l’àmbit de justícia
també hi hagi igualtat d’oportuni-
tats”. Aquest servei proporciona als
ciutadans una primera orientació ju-

rídica gratuïta a càrrec dels profes-
sionals del Col·legi de l’Advocacia de
Barcelona, que atenen el públic els
dimecres i divendres de 10 a 14 ho-
res. Cal abans, però, demanar cita
prèvia al telèfon 93 422 15 45. 

Així mateix, el SOJ també infor-
ma els ciutadans sobre la possibili-
tat de recórrer als serveis de me-
diació o a altres sistemes de reso-
lució de conflictes alternatius, com
ara la conciliació o l’arbitratge, per
tal d’evitar la via processal. 

Aquesta és una altra de les mi-
llores que han impulsat conjunta-
ment l’Ajuntament i la Generalitat a
la ciutat. De fet, crearan un grup de
treball conjunt per seguir estudiant
més accions en aquest sentit.

La justícia, més accessible



Fa sis mesos va anunciar a
Línia Nord que traslladava
el seu despatx del Viver a la

Casa de la Vila i avui ja l’entrevis-
tem aquí. El trasllat li ha servit
per estar més a prop dels ciuta-
dans, tal com deia?
Sí. La Casa de la Vila té una càrrega
simbòlica molt important. A més,
hi ha molts grups escolars que
vénen a visitar el saló de Plens i, si
estic aquí, poden entrar al meu
despatx. Evidentment, estar a prop
de la ciutadania no té només a
veure amb l’edifici que ocupa l’al-
caldessa. Es tracta de tenir actitud,
voluntat i trepitjar el carrer contí-
nuament, així com tenir una es-
tructura a l’Ajuntament que ens
permeti ser realment propers. Tot i
això, és cert que estant aquí sí que
hi ha gent que t’espera quan en-
tres o surts, i això també hi fa.

Diumenge Guanyem Badalona
en Comú va fer balanç del pri-
mer any al govern municipal.
Quina valoració personal en fa
vostè?
En faig una valoració molt positiva.

És evident que aquest any ha estat
l’inici d’una transformació molt
profunda de la política a la ciutat,
malgrat que tots els passos que
calen no es poden fer el primer
any. Hi ha molta feina feta que ara
es veu poc, però ja hi ha una per-
cepció de canvis en profunditat
evidents.

Creu que es té aquesta percep-
ció al carrer?
Sí. A l’inici del mandat els votants
del PP estaven molt enfadats per-
què no entenien que no fos al-
calde qui havia obtingut més vots.
Ara s’acosten a parlar amb mi mol-
tes persones per dir-me que estan
contentes. Fins i tot persones que
no m’han votat i ara em demanen
que continuï. I això no és una
anècdota, és una constant. És un
termòmetre que no és científic,
però per a mi és un indicador.

Qui no està tan content és l’exre-
gidor Javi López. Es va acomia-
dar amb un discurs crític amb la
tasca del govern i de Guanyem i
va denunciar “creixent verticali-
tat” en els òrgans de la formació.
Té raó?
Jo crec que no, però li hauríeu de
preguntar a ell. Quan Guanyem es
va constituir com a confluència de

formacions érem conscients que la
pressa ens podia perjudicar.  Vo-
líem fer una organització diferent,
horitzontal, innovadora i per això
vam aprovar una comissió d’inno-
vació que es dedica especialment
a revisar el nostre funcionament
per millorar-lo. Ens articulem de
baix a dalt i això és complex.

Per tant, la gestió de govern no
ha implicat prendre decisions de
forma més directa, perdent ca-
ràcter assembleari?
No. Som coneixedors que la res-
ponsabilitat de govern pot com-
portar haver de prendre decisions
sense temps per consultar-les a
l’assemblea. Davant d’això, planifi-
quem decisions marc que ens
donen marge d’acció. Per exem-
ple, en l’assemblea anterior a les
eleccions nosaltres vam abordar
els escenaris que ens podríem tro-
bar per establir amb qui estàvem

disposats a pactar. D’altra banda,
abans de tancar la proposta de
pressupostos, als nuclis de Gua-
nyem es va parlar de les prioritats
per a l’acció municipal, per tenir-ho
en compte en les negociacions.
Demostraria molt poca maduresa
política pensar que totes i cadas-
cuna de les decisions que s’han de
prendre governant s’han de con-
sultar concretament.

En tot cas, des de l’inici fins ara
no han variat la manera de fun-
cionar, doncs.
No. Ara bé, hem de millorar en
certs àmbits, com el comunicatiu.
La rapidesa en la presa de decisions
no sempre deixa temps per comu-
nicar-les als nuclis i comissions. És
cert que va haver-hi militants que
es van assabentar de la dimissió del
Javi abans que els la notifiquéssim,
però situacions com aquesta són
incontrolables.

El lloc de López serà ocupat per
Francesc Duran, de la CUP. Amb
ells, dels cinc regidors de Gua-
nyem, tres són militants d’a-
questa formació. Això  comporta
manca de pluralitat?
Nosaltres vam decidir no ser una
coalició de partits i per tant no
estar subjectes a quotes de poder.

Guanyem és una organització so-
birana i els que hi som ho fem a
títol individual. L’organització és
plural i els regidors representem
Guanyem, vinguem d’on vinguem.
Jo mai no havia estat en cap altra
organització política. Això vol dir
que no represento la resta? És evi-
dent que com més barreja de pro-
cedències veus, més et creus que
allò és plural, però malament ani-
ríem si els votants de Guanyem
només confiessin en nosaltres si
veiessin algun membre de la seva
formació al govern. Això no té res a
veure amb la transformació que
estem fent.

Sigui com sigui, ara el PP ho té
més fàcil per fer servir l’apel·latiu
de “govern de la CUP” amb el
qual s’ha referit al seu executiu
des del primer dia.
Albiol ha volgut fer creure que jo
sóc de la CUP i no és cert. Jo mai no
he militat a cap formació política i,
probablement, si Guanyem ha-
gués estat una coalició de partits,
jo no hi hauria participat. A l’hora
de substituir el Javi teníem dues
opcions: seguir el mandat demo-
cràtic de la llista electoral o co-
mençar a tergiversar la llista per no
donar peu a aquest relat del PP.
Però així ens hauríem traït nosal-

Entrevista
| 12 línianord.cat 9 juny 2016

Dolors Sabater
Alcaldessa de Badalona

Text: A. Nadeu / A. Merino
Fotografia: F.J. Rodríguez

“No hi ha damunt la taula cap oferta ni
petició formal perquè el PSC entri al govern”

“Seguim sent

una organització

plural, vinguem

d’on vinguem”



tres mateixos. A més, no hauria
servit de res perquè el relat d’Albiol
és una consigna política i una es-
tratègia de màrqueting. Aquest
relat continuarà i, per tant, hem de
ser fidels a nosaltres mateixos i no
cedir al xantatge.

Així doncs, es plantegen intentar
suavitzar la relació amb el PP o
aposten per ignorar el que es diu
des de l’altra banda? Quatre anys
així es poden fer molt llargs, no?
Aquest és l’estil d’oposició que
ells han triat. És important remar-
car que aquí tenim un senador,
diputat i president del PP a qui no
li queda temps per a la ciutat de
Badalona. És evident que Albiol ja
no pot fer de regidor. Per això su-
pleix la manca de vincle amb la
ciutat i de presència mediàtica
amb una campanya molt estri-
dent, amb discursos que el pro-
jectin en clau espanyola, per
sortir a totes les televisions de
l’estat.  De fet, ell utilitza la ciutat
de plató, no només per qüestions
de política municipal, sinó estatal.
Això és l’únic que pot fer a Bada-
lona. Nosaltres estem fent les
coses bé amb l’oposició. Tant és
així que hem pogut aprovar els
pressupostos amb rapidesa i un
consens alt.

Bé, inicialment el Ple els va re-
butjar i van haver d’aprovar-los
en junta de govern.
Sí. És evident que ens hauria agra-
dat que no hagués estat així i que
l’oposició hagués tingut una actitud
més responsable per tirar-los enda-
vant al Ple. Però teníem molt clar
que no volíem perjudicar la ciuta-
dania i vam facilitar un pas endavant
per obrir el període d’al·legacions.

Més tard, els comptes munici-
pals es van aprovar amb els vots
del PSC, amb qui sembla que sí
que han suavitzat la seva relació.
Hi haurà oferta formal perquè
els socialistes entrin al govern
municipal?
Hem trobat un espai de governa-
bilitat en què ens movem bé.
Pensant en el bé comú i en les
polítiques de drets socials, és evi-
dent que el PSC no pot actuar
d’una altra manera que aquesta.
Ara bé, si això es traduirà en al-
guna oferta o petició formal... No
està damunt la taula.

Vostè sempre ha parlat de la vo-
luntat de formar un govern el
més sòlid possible.
Sòlid sí, però que pugui aplicar les
polítiques que vol fer. Totes les
formacions han de trobar el seu
espai de confortabilitat en relació
amb la coherència política.

Seria una contradicció per a Gua-
nyem, doncs,  pactar amb el PSC?
Bé, o potser per a ells seria una
contradicció pactar amb nosaltres
a causa d’alguns aspectes com el
dret a decidir. A més, des del go-
vern  hem fet desaparèixer les ma-
neres de fer tradicionals de la
política partidista i estem funcio-
nant com un govern transversal.

Parlant de contradiccions, López
ha qualificat el projecte de canal
del port de “contradicció inasso-
lible” en relació a les promeses
electorals de Guanyem. Vostè ha
après a gestionar aquesta con-
tradicció?
Quan un assumeix la responsabili-
tat d’entrar al govern, i més quan
es ve del carrer per entrar a la insti-

tució, és important la capacitat
que cadascú té de gestionar les
contradiccions que això comporta.
El que volem fer nosaltres és treure
l’opacitat d’aquest projecte i que la
gent sàpiga què hi ha.

Un altre projecte que ve de lluny
és la construcció dels laterals de
la C-31 i la transformació del
barri de Sant Crist. La nova co-
missió formada recentment per
l’Ajuntament, els veïns i la Gene-
ralitat el farà tirar endavant?
Sí, això i també la petició que el
Parlament ha acceptat per fer un
estudi global sobre la integració

urbana de la infraestructura a la
ciutat. Nosaltres no hem parat de
situar la C-31a l’agenda política del
país. Estem convençudíssims que
hi haurà passos importants en
aquest sentit.

Canviem de barri i anem a Bufalà.
Allà, els veïns fa anys que recla-
men mesures per reduir la velo-
citat dels vehicles que circulen
per l’avinguda Martí Pujol. Com
s’entén que encara no s‘hagin
pres decisions per garantir la se-
guretat?
Per a mi això és un exemple de la
política que s’ha fet en aquesta ciu-

tat i que nosaltres hem començat
a canviar des del primer dia. Els
problemes s’eternitzen i molts no
es resolen. Van passant i s’enca-
llen. Quan vam entrar al govern
semblava que emergien molts
problemes nous, però en realitat
existien des de feia anys. Si no es
troba solució a un problema du-
rant anys, cal abordar-lo d’una
altra manera. Molts cops l’admi-
nistració és lenta i això no facilita
trobar solucions ràpides. Però
tenir voluntat de resoldre els pro-
blemes és imprescindible i nosal-
tres hem demostrat, malgrat que
molts ens consideraven inexperts,
que som capaços de desencallar
problemes històrics i gestionar els
que origina l’oposició. I ho fem a
través d’un treball transversal de
totes les àrees de l’Ajuntament.

Més enllà dels problemes solu-
cionats, la PAH ha criticat recent-
ment la gestió que el consistori
ha fet en matèria d’habitatge.
Consideren que en el temps que
la llei 24/2015 ha estat en vigor
no s’ha fet prou per crear un parc
públic d’habitatge. Entén la crí-
tica?
Qui la fa aquesta crítica? Qui ha
parlat amb vosaltres?

Pedro Jesús Fernández.
La PAH té diversos referents amb
diferents visions. Els referents ofi-
cials no comparteixen aquest punt
de vista. 

Sigui com sigui, la dificultat d’ac-
cés a l’habitatge demostra que la
crisi afecta molts veïns. Ara bé,
això es produeix amb més facili-
tat en uns barris que en altres. La
preocupa que s’enquisti aquesta
dualitat  entre els barris del cen-
tre i del sud?
Jo no crec que hi hagi una realitat
dual, sinó més aviat diversa. És
cert que la pobresa i l’exclusió són
presents de forma diferent en
funció dels barris. Sant Roc té uns
índexs alts de desocupació o
emergència habitacional, i això
ens obliga a establir polítiques
per revertir-ho.  Però això no vol
dir que a altres barris no hi hagi
pobresa, molts cops invisible,
com la que pateixen molts avis als
barris del centre.

Pel que fa a les polítiques públi-
ques a Sant Roc, l’Associació de
Veïns demana que el govern de-

signi un regidor amb dedicació
exclusiva al barri, que no com-
pagini la seva activitat amb cap
regidoria. Ho contempla?
No. La demanda és fruit d’una mi-
rada clàssica envers el funciona-
ment polític de la ciutat. Però
nosaltres treballem de manera
transversal i amb la voluntat de
descentralitzar els districtes. No
volem concentrar la feina en un re-
gidor, sinó que tot el govern treba-
lli a la zona, aprofitant l’existència
del Consorci Badalona Sud. 

Més enllà de Sant Roc, com va-
lora les relacions amb les asso-
ciacions de veïns? Jordi Mesas,
president de l’AVV de Llefià-
Gran Sol, denunciava fa temps
que el PP actua d’amagat per en-
frontar els veïns. Creu que això
és extensible a altres barris?
És evident que una de les formes
del PP de fer oposició és provocant
conflictes a través dels veïns. Però
el que denuncia Mesas li hauríeu
de preguntar a ell.

Pel que fa a les relacions amb els
comerciants, han rebut crítiques
per la instal·lació d’un nou Mer-
cadona a Pomar. “Aquest govern
és més del mateix però amb
bones paraules que no solucio-
nen res”, va dir el president de la
Federació de Comerciants, Joa-
quín Nocete. S’hauria pogut ges-
tionar diferent?
La tramitació administrativa ha
anat seguint diversos passos i es-
taríem prevaricant si aturéssim un
projecte que la Generalitat diu que
ha de tirar endavant. En tot cas,
sabem que la Fiscalia hi té la mi-
rada a sobre.

No ens movem de l’àmbit del co-
merç. CiU ha demanat que Ba-
dalona no es converteixi en “la
botiga dels manters”.
Bé, la preocupació que hauríem
de tenir és com arriben aquestes
mercaderies al país, no si després
acaben a Badalona o a qualsevol
altre lloc.

Acabem parlant de l’agenda na-
cional. Vostè ha reiterat la seva
voluntat de convocar una con-
sulta sobre l’adhesió de Bada-
lona a l’AMI. Creu que hi hauria
opcions que el Sí guanyés?
Mai se sap. El que cal fer és deixar
les especulacions de banda i per-
dre la por que la gent opini.

Entrevista 13 | línianord.cat9 juny 2016

–Creu que es perceben canvis al carrer?

“Una de les formes

del PP de fer

oposició és

provocant conflictes

a través dels veïns”

–Sí. A l’inici del mandat els votants del PP
estaven molt enfadats perquè no entenien
que no fos alcalde qui havia obtingut més
vots. Ara s’acosten a parlar amb mi moltes
persones per dir-me que estan contentes.
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Santa Coloma

L’estudi tècnic que ha de definir el
futur del poliesportiu de Can Sis-
teré ja ha començat. L’Ajunta-
ment va tancar el pavelló indefi-
nidament el passat 31 de maig,
després de detectar unes esquer-
des a les bigues del sostre en el
transcurs d’una inspecció rutinà-
ria, i l’estudi ha de determinar si
el recinte podrà tornar a obrir les
seves portes després d’una refor-
ma o bé s’haurà d’enderrocar.
Ara, aquesta anàlisi ja s’està duent
a terme, tot i que de moment no
s’ha obtingut cap “resposta con-
cloent”, tal com ha confirmat el re-
gidor d’Urbanisme, Jordi Mas, a
aquesta publicació.

Pel que fa a les causes de la de-
gradació de la instal·lació, el regi-
dor considera que aquesta s’ha
produït simplement per la utilit-

zació ordinària del pavelló, que du-
rant molts anys ha acollit activitats
de diversos àmbits -des de l’es-
portiu fins al polític- de forma in-
tensiva. “A més, la construcció és
molt senzilla i es va dur a terme de
forma molt ràpida”, apunta Mas. 

POSSIBILITATS DE FUTUR
D’altra banda, en el cas que l’estudi
tècnic conclogui que el pavelló s’ha
d’enderrocar, l’Ajuntament hau-

rà d’estudiar a què destina aquest
espai del centre de la ciutat. Tot i
que anys enrere hi havia un pro-
jecte urbanístic per ampliar i mi-
llorar les instal·lacions municipals
aprofitant la zona, ara aquesta
possibilitat no estaria sobre la
taula del consistori. En canvi, se-
gons apunta Mas, en cas d’ende-
rroc es podria apostar per una
nova pista esportiva o per ampliar
els jardins de Can Sisteré.

Imatge d’arxiu del poliesportiu. Foto: Ajuntament

En marxa l’estudi per definir el
futur del pavelló de Can Sisteré

» Els tècnics estudien si s’ha d’enderrocar o pot seguir funcionant
» Ampliar els jardins o una pista esportiva, possibles opcions de futur

Llach: “El procés important 
és el que passarà al carrer”

POLÍTICA4La Biblioteca de Sin-
guerlín va acollir dimarts l’acte
Quin país volem? organitzat per
l’Assemblea Nacional Catalana i
que va comptar amb la participa-
ció del diputat de Junts pel Sí, Llu-
ís Llach, el  tercer tinent d’alcaldia
de Barcelona, Jaume Asens, i la
consellera de Governació i Habi-
tatge, Meritxell Borràs. “El procés
important és el que passarà al ca-
rrer”, va afirmar Llach. A més, el
diputat va reclamar una Repúbli-
ca que garanteixi tots els drets so-
cials, en la qual “la gent que se sen-
ti espanyola visqui millor el seu
sentiment d’espanyolitat”.

Per la seva banda, Borràs va
reivindicar un país lliure, demo-
cràtic i emprenedor, mentre que

Asens va posar en valor el paper
de Santa Coloma en el marc del
procés constituent. “És tan im-
portant com Solsona o Vic”, va dir.

LA DESOBEDIÈNCIA, A DEBAT
Durant l’acte a Singuerlín, no van
faltar les preguntes en relació a la
desobediència. “La farem servir
per quan sigui necessària”, va
respondre Llach.

La desobediència també va
ser protagonista en  l’acte que la
CUP va organitzar divendres
amb l’alcaldessa de Berga, Mont-
se Venturós, investigada per des-
obeir l’ordre de retirar l’estelada
de l’Ajuntament de Berga durant
les eleccions del 27 de setembre
i el 20 de desembre. 

Podem reivindica els cercles
en una festa al Parc Europa

POLÍTICA4Podem va escollir
Santa Coloma per dur a terme
dissabte un gran acte de pre-
campanya electoral. Concreta-
ment, centenars de persones es
van aplegar al Parc Europa per
prendre part de la Festa Morada,
una iniciativa a través de la qual
el partit va reunir un nombrós
membre de militants dels  seus
cercles -nuclis locals de la for-
mació- a Catalunya.

El principal reclam, però, va
venir de Madrid. La portaveu de
l’Ajuntament de la capital espan-
yola, Rita Maestre, va esdevenir la

protagonista de la festa, amb
proclames com per exemple “no
acceptarem cap recuperació que
no sigui la dels nostres drets” o
“estic orgullosa d’estar aquí amb
els cercles, que són el nucli de Po-
dem”. Durant la jornada també es
va organitzar un debat entre els
assistents, que a més van poder
gaudir de música en viu, activitats
infantils o un dinar popular.

Podem, doncs, ha triat un feu
socialista per donar el tret de
sortida a la seva campanya elec-
toral per les eleccions espanyoles
del pròxim 26 de juny.

Els castellers celebren 31
anys amb voluntat de créixer

CULTURA4Dissabte els Caste-
llers de Santa Coloma van celebrar
el seu 31è aniversari amb una
diada a la plaça de la Vila, que tam-
bé va comptar amb la participació
de les colles castelleres de Terrassa
i Montcada i Reixac.

La colla colomenca va aprofi-
tar la jornada per fer tres castells
de 6, dos dels quals va descarre-
gar. Una actuació que va deixar sa-
tisfet el cap de colla, Jaume Alle-
tuz. “Fem un balanç molt positiu

de la nostra actuació a la diada”,
assegura.

La celebració, però, va tenir un
punt agredolç a causa de la poca
presència de veïns a la plaça. Un
problema que, segons Alletuz, fa
anys que dura. “Hem intentat
engrescar la gent de moltes ma-
neres però és molt difícil”, la-
menta. “Hem d’aconseguir que la
gent que integra la colla no mar-
xi i alhora donar-nos a conèixer
més a la ciutat”, conclou.

Institut Les Vinyes | Recerca per a la pau
L’estudiant de segon de Batxillerat de l’Institut les Vinyes, Nieves Sáez, ha guanyat l’onzena edició

del Premi de Recerca per a la Pau, convocat per la Universitat de Barcelona (UB). El treball de Sáez
analitza la difusió del masclisme a través de la música. A més del reconeixement de la UB, el treball
d’aquesta estudiant també ha estat escollit com el millor d’aquesta edició per part de l’Ajuntament. 

Redacció
SANTA COLOMA
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La Mina tindrà el curs que ve un
institut escola, fruit de la decisió
del departament d’Ensenyament
de fusionar l’escola Mediterrània
i l’Institut Fòrum 2004, anuncia-
da el 3 de juny. La mesura s’ha
pres, segons la Generalitat, per
“contribuir a la millora de l’èxit es-
colar al barri”, tal com ha fet pú-
blic el departament a través d’un
comunicat. 

En aquest sentit, Ensenya-
ment defensa que la fusió per-
metrà garantir la continuïtat en-
tre les etapes de primària i se-
cundària, reduint l’absentisme i l’a-
bandonament escolar. A més, la
Generalitat confia que la creació
d’un institut escola faciliti l’apro-
ximació a les famílies dels alum-
nes, amb l’objectiu d’establir-hi no-
ves vies de col·laboració. De fet, la

comunitat educativa dels dos cen-
tres és molt feble actualment i ni
tan sols cap dels dos compta amb
cap Associació de Mares i Pares
d’Alumnes.

PROTESTA SINDICAL
Prèviament a l’anunci d’Ensen-
yament, el 2 de juny diversos sin-
dicats van denunciar que la Ge-
neralitat tenia intenció de tancar
els dos centres per constituir l’ins-
titut escola. En aquest sentit,
CCOO, UGT, CGT, USTEC i

APEPC demanaven el manteni-
ment dels dos centres, dels seus
llocs de treball i de dur a terme una
fusió entre l’escola i l’institut en
comptes de clausurar-los. 

Precisament, l’endemà En-
senyament feia públic un comu-
nicat en què anunciava la fusió,
coincidint amb la mobilització
convocada pels sindicats que, tot
i el canvi d’escenari, asseguren
que el departament d’Ensenya-
ment ha pres la decisió de forma
“opaca i precipitada”.

Els sindicats van exposar les seves reclamacions el 3 de juny. Foto: Twitter

Anuncien la fusió de l’escola
Mediterrània i l’INS Fòrum 2004
» Ensenyament defensa la mesura per combatre l’absentisme escolar

» Els sindicats qualifiquen la decisió d’”opaca” i “precipitada”

Operatiu a la Mina contra 
els robatoris a les autopistes

SUCCESSOS4Nou operatiu po-
licial a La Mina. Aquest cop el
barri va ser dimarts l’epicentre
d’una operació dels Mossos d’Es-
quadra contra els anomenats
“teloners”, com es coneixen les
persones que duen a terme ro-
batoris a les autopistes.

L’operatiu ha començat a les
set del matí amb un gran des-
plegament policial i s’han pro-
duït sis escorcolls al barri, dels
quals alguns han tingut lloc als
blocs Venus, Mart i Saturn.

A banda dels escorcolls a la
Mina, els Mossos també han
registrat immobles a Badalona,

Santa Coloma, Barcelona, Ma-
taró i Montcada i Reixac. De mo-
ment la policia ha detingut deu
persones acusades d’assaltar i ro-
bar cotxes en autopistes com
l’AP7 o l’AP2.

Segons informa la policia ca-
talana, aquest tipus de robatori
viu un repunt. De fet, setmanes
enrere els Mossos van arrestar
uns lladres multireincidents a
Sant Just Desvern que havien
comès diversos robatoris amb
força en autopistes i el mes de
març es va realitzar un operatiu
similar al barri de Sant Cosme,
del Prat de Llobregat.

Medi Ambient | Més contaminació de la permesa
Durant el 2015 Sant Adrià registrar més presència de diòxid de nitrogen a l’aire de la permesa

per la llei. Així es desprèn de l’informe del 2015 sobre la qualitat de l’aire a l’estat espanyol, ela-
borat per Ecologistas en Acción. L’organització assenyala que aquesta realitat és compartida

amb altres municipis que suporten un gran volum de vehicles, com Barcelona o Badalona.

Redacció
SANT ADRIÀ

Els Mossos van realitzar registres a l’edifici Venus. Foto: Arxiu

SOLIDARITAT4La Plataforma
d’Afectats per l’ELA, la Fundació
Miquel Valls i l’Ajuntament han
presentat la 1a Ruta Solidària per
l’ELA, que se celebrarà el 19 de
juny, coincidint amb el Dia In-
ternacional de l’ELA, el dia 21.

L’Esclerosi Lateral Amiotrò-
fica és una malaltia neurològica
progressiva que afecta les ordres
de moviment que el cervell en-
via als músculs. Amb la voluntat
de recollir fons per a la seva in-
vestigació, la ciutat acollirà

aquesta ruta que consta d’una
cursa popular de 10 kilòmetres
i d’una caminada de 5 per llocs
emblemàtics del municipi. La
sortida i l’arribada seran a la pla-
ça de la Vila i els participants vo-
rejaran la platja del Fòrum.

L’ultrafondista adrianenc Al-
berto de la Guía va reivindicar
durant la presentació la neces-
sitat de donar a conèixer la ma-
laltia, mentre que Isabel Rojas,
membre de la plataforma d’a-
fectats, ha explicat la necessitat

de recaptar diners per a la in-
vestigació. “Hi ha petits projec-
tes que per manca de finança-
ment queden aturats”, va as-
senyalar.

Així doncs, tots els beneficis
de la 1a Ruta Solidària per l’ELA
aniran destinats a la recerca
mèdica. Per la seva banda, els
participants rebran una sama-
rreta tècnica, un estudi plantar
gratuít i una bossa amb diversos
obsequis dels patrocinadors de
l’esdeveniment.

Córrer contra l’ELA
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L’Ajuntament ha anunciat l’ad-
hesió del municipi a la cam-
panya Jo reciclo la meva ciutat,
impulsada per l’Àrea Metropo-
litana de Barcelona (AMB) con-
juntament amb els municipis
que en formen part. 

En el cas de Montgat la cam-
panya s’organitzarà els dies 20 i
21 de juny. Diversos equips d'in-
formadors s'ubicaran al costat
dels contenidors de reciclatge del
poble per interactuar amb els
veïns quan hi vagin per llençar la
brossa. L’objectiu és aprofitar
aquest contacte per desenvolu-
par una tasca de difusió sobre as-
pectes com la correcta separació
de la brossa, la necessitat de se-
gregar-la, com fer-ho correcta-
ment, i com augmentar  la reco-
llida selectiva de residus, que ac-

tualment és del 33,73% de mit-
jana al territori metropolità. A
més, també es volen combatre
rumors com el que assegura
que, independentment del con-
tenidor on es llencin els residus,
tots van a parar al mateix lloc.

La Campanya compta amb el
suport de 28 dels 36 municipis
metropolitans i el finançament
dels Sistemes Integrats de Ges-
tió (SIG) Ecoembes i Ecovidrio.

FOMENT DE L’OCUPACIÓ
Més enllà del reciclatge, la
campanya Jo reciclo la meva
ciutat també pretén actuar
com a pla d’ocupació en l’àm-
bit metropolità. L’objectiu és
que els 144 informadors amb
els quals es compta -la majoria
aturats de llarga durada- pu-
guin  reinserir-se en el mercat
laboral durant els quatre me-
sos que dura la campanya.

L’Ajuntament s’adhereix a la campanya ‘Jo reciclo la meva ciutat’. Foto: Arxiu

Montgat vol augmentar 
la recollida selectiva de residus
Redacció
MONTGAT

Concurs | Nou logotip per al poble
L’Ajuntament ha impulsat un concurs pel disseny d'un logotip que reflecteixi els atractius de

Montgat, amb l'objectiu de fer-lo servir com a imatge en campanyes, promocions, serveis i
publicacions editades per l'Ajuntament. El concurs és obert a persones majors de 16 anys i

comptarà amb un premi únic de 500€. El termini per participar finalitza el 15 de juny.  

Tiana

OCI4L’Associació de Pares de
Montgat i Tiana amb fills amb dis-
capacitat intel·lectual (Aspamoti)
valora positivament la primera
sessió de l’anomenada “disco ca-
paç” organitzada diumenge a la
Sala Sarau de Badalona. 

L’objectiu de la iniciativa és
oferir una alternativa d’oci per a
persones amb diversitat funcio-
nal a la comarca, sense necessi-
tat de desplaçar-se a altres po-
blacions com Barcelona o l’Hos-
pitalet de Llobregat.

La sessió va aplegar unes 70
persones a la Sala Sarau, una xi-
fra que, segons reconeixen els or-
ganitzadors, queda lluny de les ex-
pectatives generades. “Tot i això
valorem positivament l’ambient i
haver començat a oferir aquesta
proposta”, assenyala la presiden-
ta d’Aspamoti, Eva Marín, que es
mostra molt satisfeta amb el con-
cert en directe del grup tianenc Les
Susis. “Van fer una actuació bru-
tal”, diu. La pròxima sessió s’or-
ganitzarà a principis de juliol. 

Valoració positiva de 
la primera “disco capaç” 

Les famílies amb rendes més bai-
xes pagaran menys en concepte
de quota a l’escola bressol a par-
tir del curs que ve. Dimarts el Ple
municipal va aprovar per unani-
mitat una nova tarifació social. Tot
i que la quota mensual base pu-
jarà dels 330 als 343 euros, les fa-
mílies amb ingressos anuals in-
feriors als 14.779,50 euros paga-
ran 159 euros al mes, mentre
que per a les que n’ingressin fins
a 29.559 el pagament mensual a
satisfer serà de 170 euros.

D’altra banda, l’Ajuntament
concedirà per primera vegada
beques per al pagament de les
quotes mensuals. “Anem en el
bon camí per solucionar les des-
igualtats”, va dir l’alcaldessa, Es-
ter Pujol, durant la sessió plenà-
ria. Per la seva banda, el portaveu
de Junts per Tiana, Isaac Salva-
tierra va qualificar la proposta de

“salt endavant”, però va reclamar
conèixer el sistema d’assignació
de beques. Tot i votar a favor, CiU
va criticar l’augment de tarifa
base, la CUP  va reivindicar la ne-
cessitat d’impulsar un nou model
d’escola bressol i el PP ha recla-
mat equiparar el preu del centre
municipal al de les escoles bres-
sol de la Generalitat.

PROTECCIÓ DE DADES
D’altra banda, Salvatierra va
aprofitar el Ple per fer diverses

preguntes a l’alcaldessa sobre la
investigació que l’Autoritat Ca-
talana de Protecció de Dades ha
iniciat per la presumpta filtració
de dades de veïns que l’Ajunta-
ment hauria fet al PSC en el
marc de la campanya de les da-
rreres eleccions municipals.

En aquest sentit, el consistori
ja ha presentat al·legacions a
l’expedient obert, defensant que
no es va incórrer en cap pràcti-
ca il·legal. L’última paraula la
tindrà l’Autoritat.

Imatge d’arxiu de l’escola bressol. Foto: Twitter

Les rendes baixes pagaran
menys per l’escola bressol

Aniversari | 16 anys de porta a porta
El 5 de juny va fer 16 anys de la implantació del servei de recollida de residus
porta a porta a Tiana. Per celebrar-ho s’organitzen diverses activitats durant el
mes de juny, com les programades en el marc de la Setmana de l’Energia, del 13
al 19 de juny, o la jugateca ambiental del dia 17 al parc del Tramvia.

Redacció
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GASTRONOMIA4Ja està tot a
punt per a la vuitena edició del
Tast Tiana. Demà a dos quarts
de vuit del vespre a la plaça de la
Vila, l’actor Fermí Fernández
farà el pregó d’inici, que obrirà
oficialment el certamen.

Abans, ja s’haurà donat el tret
de sortida a la Fira Tast, de co-
merç, artesania i alimentació al
carrer Marquès de Monistrol.

TASTET XEF
Després del pregó de Fernández
serà el torn del nou concurs de

cuina programat en el marc del
Tast Tiana, el Tastet Xef, men-
tre que a les nou del vespre s’or-
ganitzarà el concert en acústic
d’ADT al jardí Lola Anglada.

El Tast Tiana s’allargarà du-
rant dissabte i diumenge, amb
visites a cellers, presentació de
vins de la DO Alella, concerts i la
final del concurs de cuina.

El Tast Tiana, organitzat per
l’Ajuntament, servirà doncs per
promocionar el comerç i els pro-
ductes gastronòmics i vinícoles
propis del poble i la comarca.

Fermí Fernández obrirà
demà el Tast Tiana
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El Consorci Metropolità de l’Habi-
tatge de l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) ha rehabilitat prop
de 20.000 habitatges durant els
anys 2014 i 2015, en el marc de la
campanya Rejoveneix el teu edifici.
Els principals objectius de la ini-
ciativa són la millora dels habitat-
ges de l’àrea metropolitana –tal
com ha establert l’AMB en el seu
acord de govern–, així com la ge-
neració d’activitat econòmica i la
creació de llocs de treball.

La campanya ha destinat 26 mi-
lions d’euros a l’arranjament d’im-
mobles i ha generat un impacte
econòmic de 75,5 milions, després
d’haver rebut 1.369 sol·licituds
d’actuacions, de les quals se n’han
beneficiat gairebé 50.000 persones.

ACCESSIBILITAT
Un dels principals àmbits que abor-
da el pla Rejoveneix el teu edifici és
el de l’accessibilitat, per exemple a
través de la instal·lació d’ascen-
sors i l’eliminació de barreres ar-
quitectòniques, amb l’objectiu de

facilitar l’accés als immobles de
les persones amb dificultats de
mobilitat. D’altra banda, les actua-
cions de l’AMB també han buscat el
foment de la sostenibilitat. Con-
cretament, s’han aplicat reformes
per introduir les energies renova-
bles en els sistemes de calefacció i
refrigeració. Una tasca que busca
millorar l’eficiència energètica dels
edificis i habitatges de l’àrea me-
tropolitana que, al seu torn, pot

comportar un estalvi econòmic a
les llars que se n’han beneficiat.

D’altra banda, el 30% de les
obres dutes a terme en el marc de
la campanya han estat relacionades
amb l’habitabilitat. Aquest tipus
d’obres fan referència a les condi-
cions mínimes que ha de tenir un
habitatge per poder-hi viure.

Ara bé, el gruix principal d’ac-
tuacions realitzades corresponen a

la necessitat de solucionar defi-
ciències estructurals dels edificis, ja
sigui a les façanes o a les cobertes.
De fet, gairebé la meitat de les ac-
cions dutes a terme en el marc del
pla tenen relació amb la conser-
vació estructural dels immobles.
Aquest és, sens dubte, un pas clau
per garantir la seguretat i la quali-
tat dels habitatges.

LES PIMES, BENEFICIADES
D’altra banda, la generació de nous
llocs de treball o la voluntat de man-
tenir els ja existents és un altre
dels eixos principals del pla de re-
habilitació d’edificis.

En aquest sentit, més d’un mi-
ler d’empreses han intervingut en
la rehabilitació d’habitatges, de
les quals el 94% són petites i mit-
janes (Pimes). Més enllà de la seva
magnitud, prop del 90% d’empre-
ses que han pres part de la cam-
panya Rejoveneix el teu edifici estan
ubicades a l’àrea metropolitana
de Barcelona i, a la vegada, gaire-
bé el 40% són del mateix munici-
pi on han dut a terme les obres de
rehabilitació. Així doncs, al llarg de
tot el procés, la proximitat ha estat
també un element clau.

‘Rejovenint’ habitatges
» L’Àrea Metropolitana de Barcelona ha rehabilitat 20.000 habitatges durant el 2014 i el 2015
» La campanya ‘Rejoveneix el teu edifici’ també ha repercutit en la creació de llocs de treball

AJUDES4Més enllà de dur a
terme una rehabilitació extensiva
del parc d’habitatges metropolità,
a través d’iniciatives com Rejoveneix
el teu edifici, la política d’habitatge
de l’AMB té dos altres grans eixos
de treball.

Per una banda, l’AMB té com a
prioritat la venda de pisos de pro-
tecció oficial. Es tracta d’un procés
que promociona l’habitatge de
protecció perquè sigui adquirit
en propietat. Un procés del qual
se’n fa càrrec l’Institut Metropolità
de Promoció del Sòl i Gestió Patri-
monial (IMPSOL). 

D’altra banda, l’AMB també
impulsa el lloguer social de pisos.
De fet, pròximament l’ens metro-
polità crearà un organisme que
s’encarregarà directament de ges-
tionar aquest servei.

Tot plegat busca complir l’a-
cord de govern de l’AMB, vàlid
fins al 2019. Entre altres aspectes,
l’acord pretén garantir l’accés a
l’habitatge d’aquelles persones
amb menor renda, a través de la
col·laboració entre l’administra-
ció pública i el teixit empresarial pri-
vat, ja sigui pel camí de la propie-
tat o del lloguer social.

La via de l’habitatge social

La majoria de les

obres realitzades han

estat de conservació
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Moltes de les actuacions realitzades s’han centrat en les façanes o les cobertes. Fotos: Arxiu / Infografia: Línia
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La Confederació de Comerç
cessa Miquel Àngel Fraile 

POLÈMICA4La Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC) va
comunicar dijous passat el ces-
sament del seu secretari general,
Miquel Àngel Fraile, perquè, se-
gons indica, “els comptes dels da-
rrers exercicis s’han tancat amb
pèrdues”. Segons el comunicat,
la junta “ha perdut la confiança
en la tasca de Fraile”.

Segons va avançar El Perió-
dico i han confirmat fonts de la

CCC a aquesta publicació, una
auditoria externa hauria detec-
tat un forat de més de dos mi-
lions d’euros als comptes. Frai-
le, per la seva banda, ha negat
que hi hagi cap irregularitat. 

Relacionat amb la CCC, l’úl-
tim Ple de Badalona va donar el
vistiplau a una subvenció mu-
nicipal a la targeta de fidelitza-
ció Compradors pel País, im-
pulsada per aquesta patronal. 

CiU reclama que Badalona no
sigui “la botiga dels manters”

POLÈMICA4Diumenge passat
El Periódico feia un reportatge
on  mostrava com els manters
que venen productes falsificats a
Barcelona es proveeixen a de-
terminades naus industrials del
Sud de Badalona. El reportatge
descrivia com els productes són
comprats en efectiu pels manters
al municipi i com aquests acaben
a sobre d’una manta a Barcelo-
na unes hores després. 

En aquest sentit, el líder de

Convergència a la ciutat, Ferran
Falcó, ha reclamat que Badalo-
na “no es converteixi en la boti-
ga dels manters” i ha apostat per
una “reconversió urbanística”
de la zona industrial del sud. 

Per la seva banda, l’alcaldes-
sa, Dolors Sabater, ha expressat
en una entrevista a Línia Nord
[pàgines 12 i 13] que la preocu-
pació és saber “com arriben
aquestes mercaderies al país” i no
si acaben o no a Badalona. 

No va tornar a defraudar. La cin-
quena edició dels Sabors del
Món, celebrada diumenge pas-
sat, va aplegar entre 8.000 i
10.000 visitants a la plaça del
Rellotge, segons Fondo Co-
merç –organitzadora de l’esde-
veniment–. La cita vol servir
com un punt de trobada amb la
gastronomia de totes les cultures
que conviuen al barri, a més de
fer valdre el coneixement culi-
nari de productes i plats que es
poden trobar a Fondo. 

Durant la jornada es van
vendre prop de 6.000 plats de
diverses procedències. Enguany,
però, l’ingredient estrella ha es-
tat els llegums. “Es tracta d’un
producte econòmic que aporta
molts nutrients”, va assegurar
durant la festa Maria Teresa
Castellví, presidenta de Fondo
Comerç, que també va destacar
la bona afluència de visitants. 

La mostra va oferir una vin-
tena d’expositors que van pro-
mocionar plats del Perú, Pakis-
tan, Marroc, Equador, Repúbli-
ca Dominicana, Mèxic, Argenti-
na, Armènia, Itàlia, Estats Units,
la Xina i d’altres parts de l’Estat. 

A més, un any més, el centre
de terminologia TERMCAT ha
posat nom català a nous pro-
ductes alimentaris que són típics
de veure a les botigues del barri.

Santa Coloma tornarà a viu-
re una jornada comercial aquest
dissabte, amb el tercer Open
Night, organitzada per l’Agru-
pació del Comerç i la Indústria
(ACI). Hi participaran 130 co-
merços els quals, a partir de les
sis de la tarda, oferiran els seus
productes. A més, hi haurà de-
coració especial i se celebrarà
una Holi Night a partir de dos
quarts d’una de la matinada. 

A la mostra també hi va haver tallers gastronòmics. Foto: Fondo Comerç

Prop de 6.000 plats venuts 
en un Sabors del Món massiu

Redacció
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Badalona | Comença la Fira Nàutica
Des d’avui i fins diumenge el Port de Badalona retrà homenatge a la nàutica i als seus oficis 

relacionats amb la Fira Inicia’t. La fira vol que el públic s’aproximi al sector nàutic tant des del punt 
de vista formatiu, esportiu, de lleure o industrial. Dissabte tindrà lloc la jornada central de la mostra 

amb el Marina Day, un dia de portes obertes per a tots els públics que vulguin provar esports aquàtics. 
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El Seagull continua fent història
i s’ha plantat a l’última fase del
play-offd’ascens a Primera divi-
sió. Les gavines van aconseguir
empatar diumenge passat a Ga-
lícia contra El Olivo (1-1) i només
un doble enfrontament contra la
UD Tacuense les separa de la ca-
tegoria més alta del futbol estatal.

Les gavines es van plantar al
Pahiño de Navia amb el gol d’a-
vantatge del partit d’anada, però
Jordi Ferrón va tornar a apostar
per un plantejament valent i ofen-
siu, repetint l’onze. L’atreviment
de les badalonines va tenir re-
compensa ben aviat gràcies a un
gol d’Alba Gordo al minut 6. L’es-
cenari del matx no podia ser més
favorable a l’equip, ja que les ga-
llegues estaven obligades a mar-
car tres gols si volien capgirar l’e-
liminatòria. Tot i això, les gavines
no es van conformar i van conti-
nuar buscant la porteria contrà-

ria. Yosse va estar a punt de fer el
segon al minut 25 i en el refús la
pilota va picar al braç d’una de-
fensa. Ferrón va protestar el pe-
nal i va ser expulsat. Els minuts fi-
nals del primer temps van ser per
a l’Olivo, que va aconseguir l’em-
pat a set minuts per al descans.

A la segona part l’equip va
haver de recular un pèl més a cau-
sa de les lesions de Laura i Yosse,
però les badalonines van saber pa-
tir per evitar els atacs de les ga-

llegues i finalment celebrar la
classificació per a l’última ronda.

Toca, per tant, pensar en el
partit d’anada, que es jugarà diu-
menge al migdia a Tenerife. Les
canàries, que van derrotar el Ma-
drid CFF, van completar una
gran fase regular, amb 21 victòries,
2 empats i 1 derrota. L’equip que
entrena Kenio Gonzalo va marcar
155 gols en 24 partits i només en
va rebre 8. L’altra eliminatòria la
disputaran el Betis i el Femerguín.

Les gavines van segellar la classificació per a la final a Galícia. Foto: TVG

El Seagull es jugarà l’ascens 
a Primera contra el Tacuense

Redacció
BADALONA

Badalona | Reunió Ajuntament - CFB per decidir on jugarà el club
El futur immediat del CF Badalona es decidirà avui. Els dirigents del club mantindran una reunió

amb l’Ajuntament per parlar sobre el lloc on jugarà l’equip la temporada que ve fins que el nou 
estadi estigui enllestit. El president Miguel Ángel Sánchez no descarta continuar a Montigalà, però
de ser així reclama millores a les instal·lacions, com enllumenat i la construcció de més graderies.

L’Hermes empata a casa 
i es jugarà l’ascens a Tortosa

MONTGAT4L’ascens passa per
Tortosa. L’Hermes no va passar
de l’empat dissabte passat contra
els del Baix Ebre (1-1) i haurà d’a-
conseguir un bon resultat demà
passat si vol jugar a Primera ca-
talana la temporada que ve.

Els de Manuel Alonso van
començar el partit molt concen-
trats i Baby i Guaje van tenir les
millors ocasions en els primers
minuts del matx, però els minuts
passaven i els visitants se sentien
cada cop més còmodes jugant a la
contra. L’equip va poder trencar

la muralla dels tortosins al minut
37, quan Djibi va marcar després
d’un córner. Adil va perdonar el
segon abans del descans.

A la segona meitat es va com-
plir la màxima que diu que l’e-
quip que perdona ho acaba pa-
gant. Al minut 11 de la represa, el
conjunt de David Escandell va
empatar gràcies a un gol de
Monchi Chillón. L’Hermes va
continuar amb el control del
matx durant el segon temps,
però no va saber convertir les di-
ferents oportunitats que va tenir.
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Per tercer any consecutiu, Dracs
i Firebats es jugaran coronar-se
com el millor conjunt de futbol
americà de l’estat espanyol.

Els badalonins van aconseguir
el bitllet per a la final després d’es-
clafar els Reus Imperials diu-
menge passat a Badalona Sud
(49-3). Tot i que el partit va co-
mençar amb una intercepció en el
primer atac badaloní, els d’Óscar
Calatayud van prendre la inicia-
tiva de seguida gràcies a un es-
pectacular retorn de Jordi Soler.
Abans del final del primer quart
l’avantatge es va doblar gràcies a
un altre touchdown, en aquest cas
de César Brugnani. Una altra
anotació de Xavi Gonzalo va situar
el marcador en 21-0.

Els Imperials van aconseguir
els seus únics tres punts gràcies a

un field goal, però els del Baix
Camp no tindrien cap opció d’en-
trar en el partit. Drew Clausen,
Eric Ros (que va atrapar una pas-
sada de més de 40 iardes), Ferran
Llinàs i Gonzalo per partida do-
ble van tornar a visitar l’end zone
dels Imperials per fer embogir el

camp de Badalona Sud i classifi-
car-se per jugar-se el campionat.

Els badalonins ja estan pre-
parant la final contra els valen-
cians. El partit pel títol es jugarà
el pròxim dissabte 18 a les 9 del
vespre a Calatayud, a la província
de Saragossa.

Els Dracs van passar per sobre dels Reus Imperials. Foto: Natàlia Roca

Dracs i Firebats jugaran la final
de la lliga de futbol americà

» Els d’Óscar Calatayud buscaran sumar el seu setè campionat
» Badalonins i valencians han jugat els tres darrers partits pel títol

Adrià Fernández, del CTTB,
campió de Catalunya juvenil

BADALONA4Continuen arri-
bant grans resultats per als joves
jugadors del CTT Badalona. Els
jugadors del club van aconseguir
cinc podis, amb dues medalles
d’or i tres de bronze en la fase fi-
nal de la competició que es va
disputar al Pavelló Municipal
d'Esports Joan Creus de Ripollet
durant el cap de setmana passat.

Un dels grans valors del club,
el juvenil Adrià Fernández, es va
proclamar campió de Catalunya
en categoria juvenil. Sergi Grau,
del Tramuntana, i Martí Pelachs
i Joan Masip (que van compar-
tir la tercera posició), van acom-
panyar el palista del Badalona al
podi. A més, Fernández va acon-
seguir el campionat per parelles
en la mateixa categoria fent

equip amb Arnau Roca, jugador
del CTT Olot. La parella es va im-
posar a Adrià Úbeda i Enric Ca-
sado, que van acabar segons, i a
les parelles d’Albert Matsuoka i
Joan Masip i Guillem Quesada i
Martí Pelachs.

Pel que fa a les altres cate-
gories, Pau Lloret va confirmar
el seu gran futur en la categoria
aleví. El jove palista va acabar en
tercera posició en la categoria in-
dividual, per darrere de Norbert
Tauler, de l’Escala, i d’Arnau
Pons, de l’Esparreguera. Els al-
tres dos bronzes també van arri-
bar de la mà de la parella dels
germans Lloret, Pau i Arnau. Els
badalonins van quedar per da-
rrere dels esparreguerins Ar-
nau Pons i Fabio Calvo.

L’Adrianenc perd als quarts
de Copa contra el Bordils

SANT ADRIÀ4No va poder ser.
La temporada 2015-16 ha arribat
a la seva fi per a l’Handbol Adria-
nenc després de perdre als quarts
de final de la Copa Catalana sè-
nior Gonzalo Usero (28-31) con-
tra l’Handbol Bordils.

Després d’accedir a la fase fi-
nal de la competició gràcies a
acabar en segon lloc al grup A,
els de Pedro Pérez van retrobar-
se amb un vell rival, que aquest
any ha acabat en vuitena posició
a la Divisió d’Honor plata de
l’handbol estatal. Es repetia l’en-
frontament contra els bordi-

lencs, que l’any passat també van
derrotar els liles a la mateixa
competició.

L’Adrianenc esperava fer bo
el factor pista, però el Bordils va
confirmar la seva condició de fa-
vorit en la competició (ha guan-
yat cinc dels darrers sis cam-
pionats) i va encarrilar la victò-
ria gràcies a una primera part
molt bona (14-20). Ja sense res
a perdre, l’Adrianenc es va bol-
car a l’atac i va aconseguir reduir
l’avantatge dels visitants en tres
gols, però no va ser suficient per
accedir a la semifinal de Copa.

La Holi Run reuneix 4.500
participants a Badalona

BADALONA4Diumenge passat,
Badalona es va omplir de colors
per celebrar la seva primera
Holi Run, una cursa de 5 quilò-
metres no competitiva on els
participants reben una pluja de
pols de colors a cada quilòmetre
que completen per part dels vo-
luntaris de l’organització. D’a-
questa manera, en primer lloc
van quedar tacats de rosa, més
endavant de blau, posterior-
ment de taronja, al quart quilò-
metre de verd i, finalment, de
vermell.

Més de 4.500 atletes no van
voler perdre’s la cita a la ciutat i
van gaudir d’un matí assolellat i
que va aplegar famílies, grups

d’amics, joves, nens i fins i tot
persones que van completar els
5 quilòmetres acompanyats dels
seus gossos.

Després d’acabar el recorre-
gut, i com és habitual en aques-
tes curses, es va fer el popular
Holi Boom, un llançament
col·lectiu de pols amb el qual es
va cloure el matí i que va inun-
dar els participants en un núvol
de colors.

La cursa té el seu origen en el
Holi, el festival de colors que ce-
lebren a l’Índia, Nepal i Sri Lan-
ka que s’organitza al comença-
ment de la primavera i que té
com a únics objectius moure el
cos i celebrar l’alegria. 

Redacció
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AGENDA SETMANAL
DILLUNS 13 DE JUNY
18:00 En el marc de la commemoració dels 100

anys de Roald Dahl es farà una narració de la
novel·la Dahl, el gegant amic, a càrrec d’Albert
Estengre. / Biblioteca Llefià - Xavier Soto.

DISSABTE 11 DE JUNY
17:00 Tarda solidària Caminamos con Bruno, per

ajudar a recaptar fons per pagar una opera-
ció a un nen colomenc de 4 anys, malalt de
tetraparèsia espàstica. / Mas Fonollar.

DISSABTE 11 DE JUNY
17:30 Els Laietans celebren el seu segon ano-

versari. Els convidats seran els Vailets de Ge-
lida, els castellers de Gavà i els Gegants i Cap-
grossos de la ciutat. / Plaça Pau Casals.

AVUI 9 DE JUNY
19:00 Com s’ha vingut fent, coincidint amb el

segon dijous de mes, el Consell Municipal de
Cooperació i Solidaritat ha preparat una
concentració solidària amb espelmes en fa-
vor dels refugiats. / Plaça de la Vila.

DIUMENGE 12 DE JUNY
20:00Màgia escènica, psicomàgia i mentalis-

me són les grans especialitats del Mago
Monty, que presentarà el seu darrer espec-
tacle, Mentalismos. / Ateneu Adrianenc. DISSABTE 11 DE JUNY

17:00 Primera edició de la jornada d’art urbà.
A partir de les 5 hi haurà exhbicions i tallers
d’skate, de BH trial, rollers i altres disciplines
urbanes. / Parc del Tramvia.

DIMECRES 15 DE JUNY
19:00 Què cal saber a l’hora de viajtar? Consells

i recomanacions per preparar les vacances. /
Casal de Gent Gran Joan Maragall.

FINS AL DIA 15 DE JUNY
Tot el diaArriba l’exposició itinerant Lidera el teu

consum, que impulsa la Diputació. Es tracta d’u-
na mostra que dóna claus per consumir de for-
ma responsable. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

La regidoria de Promoció econòmica
oferirà una sèrie de xerrades i classes
magistrals per trobar feina sota el
lema Noves perspectives laborals. / Bi-
blioteca Tirant Lo Blanc.

Arriben les segones jornades
d’ocupació de la ciutat

Avui 9 de juny

L’Associació Bosc de Llum ha preparat
una jornada per conèixer insectes
com insectes pal, cucs de la farina, mos-
ques de la fruita i el model anatòmic
d'una taràntula. / Ecometròpoli.

Un matí per conèixer
insectes i invertebrats
Dg. 12 de juny a les 11:00

Torna el TastTiana, tres
dies per llepar-se els dits

Entre demà i diumenge

El Museu serà l’escenari de la presen-
tació del llibre Ramon Mercader, l'ho-
me del piolet, de l’historiador Eduard
Puigventós. / Museu de Badalona.

Un nou llibre recorda la
figura de Ramon Mercader

Avui 9 de juny a les 19:00

Demà comença una nova edició del Tas-
tTiana. Enguany, aquests tres dies
serviran per organitzar la vuitena edi-
ció de la Mostra Gastronòmica i del Vi
del municipi.

L’Open Camp, el parc temàtic de
l’esport que s’ubicarà a l’Anella
Olímpica de Barcelona, ultima la
seva recta final abans de la inau-
guració i està duent a terme jor-
nades de proves en les diferents
experiències que oferirà al públic
a partir de divendres de la set-
mana que ve.

Una d’aquestes serà l’Open
Basket, una de les més interacti-
ves i espectaculars i que va tenir
quatre padrins d’excepció, Al-
bert Ventura, Albert Sàbat, Al-
berto Abalde i José María Nogués,
de la primera plantilla del Jo-
ventut. Els jugadors verd-i-negres
van desplaçar-se fins al Museu
Olímpic, on és la pista, i van par-
ticipar en l’exhibició de l’Open
Basket, fent llançaments a ciste-
lla i participant en diversos uns
contra uns en aquest recinte, pio-
ner a Europa.

L’Open Basket planteja duels
individuals entre jugadors, si-
tuats cadascun en una part de la
pista. L’objectiu dels participants
és anotar el màxim de tirs possi-
bles des de les sis posicions de tir
que el sistema projecta sobre la

pista amb canons de llum. A me-
sura que els jugadors van tirant a
cistella, el sistema informàtic re-
coneix quins tirs són de dos i quins
de tres punts, i a temps real suma
l'anotació al vídeo-marcador. Aca-
bat el minut de duració de l'ex-
periència, el marcador mostra
qui ha estat el guanyador i elabo-
ra una classificació amb la resta de
participants del dia.

SESSIONS DE POSTEMPORADA
Tot i que el curs fa setmanes que
va acabar, bona part de la planti-
lla continua exercitant-se de di-
lluns a dijous. Aquestes sessions,

que consisteixen a una part de tre-
ball físic al gimnàs i un segon tram
amb exercicis de tecnificació so-
bre el parquet. Per la seva banda,
Ventura continua recuperant-se
de la seva lesió a la mà esquerra.

EL MINI A, CAMPIÓ CATALÀ
Per altra banda, l’equip mini A es
va proclamar campió de Cata-
lunya després de derrotar el CB
l’Hospitalet (90-74) diumenge
passat. Els jugadors de Guillermo
Ciuró van culminar la temporada
de la millor manera possible i
també van derrotar el Col·legi El
Carme i la UE Mataró.

Ventura, Sàbat, Abalde i Nogués van ser a l’Open Camp. Foto: OC

La Penya, present en els dies
previs a l’inici de l’Open Camp
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El CB Tiana, protagonista
d’una nova Festa de l’Esport

TIANA4L’equip sots 25 negre
del Club de Bàsquet Tiana i els
entrenadors Sergi Garcia i Oriol
Prats van ser tres dels grans
protagonistes de la tercera edi-
ció de la Festa de l’Esport del
municipi que es va celebrar di-
vendres passat.

Com és habitual, la Sala Al-
béniz va ser l’escenari de la ce-
lebració, on es van reunir els
clubs i els esportistes de la vila. 

El conjunt negre va rebre el
guardó com a millor equip de
competició masculina gràcies als
resultats obtinguts al campionat
de Catalunya que es va celebrar fa
dues setmanes a Bescanó, en el
qual van quedar subcampions. El
tècnic tianenc Sergi Garcia va
ser premiat com a millor entre-
nador de competició i durant la
gala també es va reconèixer la tas-
ca formativa d’Oriol Prats.

Mireia Coves reforçarà 
el joc interior de l’Snatt’s

SANT ADRIÀ4Mireia Coves,
pivot de 21 anys, és el segon fit-
xatge de l’Snatt’s Sant Adrià. Si
la setmana passada el club ofi-
cialitzava l’arribada de la bri-
tànica Eilidh Simpson, abans
d’ahir es va fer pública l’arri-
bada de Coves, que durant la
darrera temporada va jugar al
CB Andratx, un dels equips
que ha baixat de Lliga Feme-
nina 2. Coves va acabar la tem-
porada amb un promig de 3,6
punts, 4,5 rebots i 5,7 de valo-
ració.

D’aquesta manera, Jordi Viz-
caíno veu com es reforça el joc
interior de l’equip i compta amb
un complement per Olga Ruano,

que recentment ha renovat amb
l’entitat lila.

BRONZE I PLATA PER A LA BASE
Per altra banda, el passat cap
de setmana l’infantil B i el
mini A van cloure la tempora-
da amb un subcampionat i una
tercera posició en els seus res-
pectius campionats de Cata-
lunya. L’equip infantil va donar
la cara però no va poder guan-
yar contra el Femení Maresme
(75-70).

En canvi, el mini A va estar a
punt de donar la sorpresa contra
el Sabadell, però van guanyar el
bronze derrotant el Tarragona a
la final de consolació.
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